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B.3. Uitgangspunten ruimtelijk kader voor water (collegebrief 29 oktober 2015)

Dhr. Van Driel (inspreker namens woonschepencomité Groningen, voorzitter):
· Meldt dat de vereniging woonschepenhaven Groningen is opgeheven.
· Steunt het opknappen van de woonschepenhaven en de Noorderhaven.
· Vindt het eerlijk dezelfde belastingen te betalen als op de wal. Zaken zijn goed geregeld.
· Herkent zich niet in alle dilemma's, waarvan sommige suggestief zijn.
· Betreurt niet betrokken te zijn bij de definitieve voorliggende versie.
· Ziet graag dat de heffingen op boot en ligplaats ook voor nieuwe plaatsen zo blijven.
· Wijst op belemmerende regelgeving om oude woonboten te vervangen. Aanstaande landelijke
regelgeving vergroot deze belemmering in de loop van 2017.
· Deelt graag kennis en expertise tijdens een eventuele workshop.
· Complimenteert de brugbediening en afmeermogelijkheden voor varende schepen tegen redelijke
tarieven.
· Pleit voor de bestemming bedrijfsschip bij horecaschepen. Mensen kunnen moeilijk in een kelder
onder het terras wonen. Beter is het de woonfunctie naar een andere ligplaats te verleggen.

Dhr. Koetje (inspreker op persoonlijke titel):
· Stelt dat het college vanaf 1994 door middel van desinformatie probeert geld binnen te halen ten
koste van woonschepenbewoners. Sinds 2002 zijn belastingen gelijk, vanaf 2010 probeert het
college via Wonen op water alsnog extra geld op te halen via beprijzing.
· Valt het op dat de aanbiedingsbrief deels gelijk is aan die in 2010, terwijl het toen mislukte. Wellicht
hoopt het college dat woonschepenbewoners murw worden en hun verzet staken en dat de raad
akkoord gaat.
· Roept op de wijzigingen in de Woningwet af te wachten vanwege de mogelijk vergaande
consequenties voor de status van woonboten.
· Verzoekt het college op te roepen bestaande regelgeving te handhaven zonder willekeur.



Mw. Van Duin (SP):
· Vindt niet dat de best renderende functie voorrang moet krijgen. Water is van iedereen.
· Ziet geen tegenstelling tussen kwaliteit van boten en kwantiteit van ligplaatsen.
· Hoort graag waarom de gewenste extra twintig ligplaatsen nog niet zijn gerealiseerd.
· Vraagt aandacht voor schimmige bootjesmelkers met meerdere boten, belemmerende wet- en
regelgeving en beleid ten aanzien van leegstaande boten.
· Vreest dat het beperken van overdraagbaarheid van ligplaatsen tot onverkoopbaarheid leidt met
mogelijk verloedering als gevolg.
· Begrijpt dat de gemeente geld wil vragen voor ligplaatsen, maar voelt er niet voor de huidige
eerlijke balans te verstoren.
· Kan zich geen plek indenken waar aanleg van een brug voorwaarde is voor bereikbaarheid.
· Vindt niet dat zwemmen overal toegestaan zou moeten worden.
· Ziet weinig in terrassen op het water vanwege overlast en omzeilen van precario.
· Vreest dat terrasboten in naam bewoond zijn, maar feitelijk een bedrijfsfunctie zullen hebben.
· Pleit voor het compenseren van een ligplaats als de raad er toch voor kiest een terrasboot toe te
staan.
· Wil weten waarom geen budget is gereserveerd.
· Verzoekt de keuzes voor te leggen aan bewoners en hun opmerkingen terug te koppelen.

Dhr. Boter (VVD):
· Denkt dat toepassing van het bouwbesluit een voordeel kan zijn voor handhaving wat betreft
verloedering. Hoe ziet het college dit?
· Is niet voor voorrang voor de meest betalende, maar wel voor een goede balans tussen verschillende
functies net als bij het A-kwartier, rekening houdend met vaarveiligheid. Ook horeca moet kunnen.
· Geeft kwaliteit prioriteit. Er zijn mooie boten, maar ook verloederde.
· Denkt dat onbenutte ruimte kwaliteit toe kan voegen. Winterwelvaart geeft ook veel kwaliteit aan de
uitstraling.
· Vindt het lastig een uitspraak te doen over extra bruggen, het dilemma is weinig concreet. Bruggen
zijn af en toe vrij laag.
· Wil zwemmen niet verbieden, mits de waterkwaliteit en de locatie geschikt zijn.

Mw. Enting (PvdA):
· Pleit voor meer onderscheid in thema's als wonen, economische waarde, verkeer, recreatie,
ruimtelijke kwaliteit en verblijfswaarde. Belanghebbenden en hun meningen moeten systematisch in
beeld zijn.
· Is voor het benutten van kennis van elders over functies op het water.
· Ziet de volgende raadsconsultatie graag in de vorm van een workshop, waar belanghebbenden ook
hun steentje aan bij kunnen dragen.
· Hoort graag een toelichting op de uitgiftesystematiek van ligplaatsvergunningen.

Mw. Jongman (ChristenUnie):
· Waardeert dat water meer aandacht krijgt. Het heeft een rijke geschiedenis en veel mensen wonen
en/of werken op het water.
· Is voor meer ligplaatsen en betere kwaliteit. De ligplaatsen bij Gyas kunnen er gewoon komen.
· Vindt met de inspreker dat brugbediening en afmeren goed verlopen.
· Is voor concretisering en budget bij ideeën als meer toegankelijkheid of langer aanmeren.
· Steunt langer afmeren bij wissellocaties, maar dit moet niet leiden tot verdunning.
· Vraagt hoe bepalend de uitspraken van de Raad van State zijn.
· Roept op aan te haken bij mensen die enthousiast over water zijn.



Dhr. Van der Glas (GroenLinks):
· Is blij met de visie. Water is een belangrijke ader door en voor de stad.
· Ziet graag meer aandacht voor waterkwaliteit en urban heating.
· Wil ruimte bieden aan de volwassen woonvorm van wonen op water.
· Oppert de subsidieregeling voor opknappen opnieuw in te stellen met een actiever benadering.

Dhr. Ubbens (CDA):
· Denkt bij nieuwe locaties voor woonschepen vooral aan Meerstad.
· Wil een balans vinden tussen verschillende functies, waaronder horeca en natuur.
· Mist een uitvoeringsbudget. Dat is wel nodig bij het aanleggen of verplaatsen van ligplaatsen.
· Begrijpt het economische dilemma niet. Altijd moet rekening gehouden worden met indirecte
effecten, ook op aantrekkelijkheid van het water voor toerisme.
· Wijst erop dat open plekken aan de Diepenring ten koste zal gaan van ligplaatsen, verplaatsing kost
geld. Het minimumaantal plekken is niet heilig. Samenwerking met bewonersorganisaties moet wel.
· Stelt dat aanleg van bruggen per geval beoordeeld moet worden. De provincie kan een goede rol
spelen bij het verbeteren van doorvaarbaarheid.
· Vindt dat de gemeente een risicoanalyse moet uitvoeren op plaatsen waar veel gezwommen wordt.
· Sluit zich aan bij de opmerking over precarioheffing. Voor terrassen op een boot geldt dat toch wel?

Mw. Van Geffen (Partij voor de Dieren):
· Is benieuwd waar de dilemma's vandaan komen. Bruggen lijken toch geen probleem te zijn.
· Pleit voor het rekening houden met omliggende bewoners en natuur bij evenementen.
· Is voor overleg met woonschepenbewoners over hun behoefte aan ligplaatsen en over onderlinge
overlast met bewoners op de wal.
· Voelt voor onbenutte plaatsen met bankjes en groen om het water zo te beleven.
· Denkt bij waterkwaliteit aan natuur en ziet het graag als uitgangspunt.
· Vindt dat de huidige woonschepenbewoners hun rechten moeten behouden.
· Ziet graag een verdere uitwerking van energieneutraal wonen.

Dhr. Castelein (D66):
· Overlegde prettig met het woonschepencomité en ziet hen graag betrokken bij de workshop.
· Deelt de analyse dat Groningen veel kwaliteit en karakter aan het water ontleent.
· Vindt de dilemma's niet allemaal even nuttig en oplosbaar.
· Pleit voor diversiteit in het gebruik van het water door verschillende belanghebbenden.
· Is voor kwaliteitsverbetering, met name rond de Diepenring.
· Steunt het uitgangspunt van uniformiteit wat betreft rechten en plichten.
· Is benieuwd welke mogelijkheden het college in wijzigende wetgeving ziet wat betreft kwaliteit.

Mw. Woldhuis (Stadspartij):
· Steunt meer aandacht voor water in kleine deelprojecten in plaats van een groot masterplan.
· Mist het waterschap in de stukken, dat medeverantwoordelijk is voor het water.
· Stelt dat functies met weinig financieel rendement wel andere bijdragen kunnen leveren, zoals de
bruine vloot in de wintermaanden toerisme en uitstraling bevordert. Nu ligt veel in Harlingen.
· Focust op kwaliteit, maar concludeert niet dat het tot minder ligplaatsen zou moeten leiden.
· Voelt voor onbenutte plekken voor wandelaars en fietsers langs de Noorderhaven, waarbij
vermindering van parkeerplaatsen daar essentieel lijkt.
· Wijst op de problematische doorvaart van het Winschoterdiep in relatie tot de Zuidelijke Ringweg.
· Denkt dat een brug naar het Suikerunieterrein kan bijdrage aan de ontwikkeling.
· Is voor betere waterkwaliteit door afval op te ruimen en de Drentse Aa door te laten stromen.
· Roept op te leren van de Friezen wat betreft brugopeningen. Hier moet je soms een sleutel halen.



Mw. Klein Schaarsberg (Student en Stad):
· Sluit zich aan bij de positieve geluiden. Het mooie water kan ook marketingtechnisch beter benut
worden. Het is belangrijk verschillende verantwoordelijkheden goed te onderscheiden.
· Vindt de dilemma's te onsamenhangend om dieper op in te gaan.
· Vraagt zich af hoe het zit met het kostenplaatje en uitvoering van de omgevingsvisie 2030.
· Sluit zich aan bij het verzoek het comité te betrekken bij de workshop.
· Mist water als sportaccommodatie.
· Zou het prachtig vinden wanneer net als in Amsterdam het water natuurlijk schoon wordt.

Wethouder Van der Schaaf:
· Proeft brede steun in de raad en de stad om water breder en beter te benutten.
· Vindt het mooi te horen dat de eerste inspreker veel zaken goed geregeld vindt.
· Poogt met de dilemma's een eerste aanzet te geven voor discussie, niet een afgeronde analyse te
verschaffen. De discussie is aardig gelukt en de input zal mee worden genomen.
· Steunt het thema van sportief watergebruik, waarvoor meerdere initiatieven zijn.
· Betrekt bewoners en andere partijen graag bij de workshop, dat is verrijkend.
· Zal budget beschikbaar stellen bij een nog op te stellen uitwerkingsprogramma. Het huidige proces
is gedekt vanuit het budget Wonen.
· Wijst erop dat concrete keuzes nodig zijn, bijvoorbeeld van aantallen en locaties van ligplaatsen.
· Beaamt dat kwaliteit vooral aan schepen ligt en minder samenhangt met ligplaatsen.
· Wijst op het spanningsveld tussen voldoende ligplaatsen en ruimte maken voor horeca of lege
plekken. Bij handhaving van het minimum zullen elders plekken gecreëerd moeten worden.
· Wil geen herhaling van de discussie over tarieven voor huidige bewoners, wel over de financiering
van nieuwe.
· Ziet waterkwaliteit als noodzakelijke randvoorwaarde al voldoende verankerd in het
waterrioleringsplan, het groenstructuurplan en ecologische beleidsambities.
· Merkt op dat regelmatig nieuwe bruggen gebouwd worden en wil ook het belang vanaf het water
afwegen. In de verdere uitwerking kan het weggelaten worden om het situationeel te bekijken.
· Beaamt het knelpunt van het Winschoterdiep met de Zuidelijke Ringweg. Andere verbindingen met
het buitengebied kunnen wellicht wel verbeterd worden, al kost dat ook geld.
· Denkt dat terrassen op boten gelijk staan aan terrassen op een dak, waardoor geen precario geldt,
maar laat uitzoeken hoe het precies zit.
· Wil net als op het vasteland een mix nastreven van functies, zonder dat het te veel ten koste van
wonen gaat.
· Probeert rekening te houden met nieuwe wetgeving, maar denkt dat nu al veel maatregelen te nemen
zijn en vindt het te ver gaan de visie op te schorten.
· Beaamt dat bootjesmelkers absoluut een thema zijn en neemt ook de zorgen over overdraagbaarheid
van ligplaatsen mee.
· Heeft niet de indruk dat twintig nieuwe ligplaatsen uitgegeven zouden worden, wel dat ze
beschikbaar zijn.
· Wil eerst de discussie over nieuwe uitgiftesystematiek afronden voor deze plaatsen uit te geven.


